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Nacka kommun bör ta fram en handlingsplan för att synliggöra och uppmärksamma 
elever med särskild begåvning samt för att öka kompetensen bland pedagoger i att 
stödja sådana elever.  
 
Enligt skollagen ska elever som lätt når de lägst ställda kunskapskraven ges ledning och 
stimulans för att kunna nå längre i sin kunskapsutveckling, även bortom kursplanens 
räckvidd. Det är inte bara rätt att skolan skall vara så bra den kan vara för alla elever, 
det är också ett viktigt steg i att förebygga psykisk ohälsa. Forskning har konsekvent 
visat att sär- och högbegåvade barn är kraftigt överrepresenterade i statistiken över 
psykisk ohälsa. Även om uppmärksamheten på problematiken från skolverket med 
flera ökat på senare år, lever i dag skolor ofta inte upp till kraven. Det är idag inte ens 
säkert att dessa elever identifieras, än mindre att de för extra stimulans. 
 
Nacka kommun har tidigare ordnat seminarier med fokus på dessa frågor, och vissa 
skolor har tidvis haft ett organiserat arbete. Sett till hela kommunen är dock insatserna 
sporadiska. Vi menar att en handlingsplan, som innefattar både regelbunden 
utbildning av personal, utvärdering och andra resurser, skulle kunna markant förbättra 
skolgången för de barn som behöver sådan ledning och stimulans eftersom resurserna 
inte alltid finns hos skolorna för att rutinmässigt uppmärksamma och stödja dessa 
elever. Antalet elever som kan omfattas av detta är inte obetydligt eftersom Skolverket 
menar att ca fem procent av alla elever kan räknas som särskilt begåvade. Behovet av 
en handlingsplan är alltså påtagligt. 
 
En handlingsplan skulle dessutom kunna utformas för att, om det befinns lämpligt, 
möjliggöra samordning kring elever från olika skolor i kommunen vilket både skulle 
öka kvalitén på utbildningen och effektivisera användandet av resurser. Det finns alltså 
ett stort värde i att ta fram en handlingsplan på området för Nacka kommun lokalt. 
 
Förutom de direkta fördelarna för särskilt begåvade elever och skolorna som dessa går i 
så kan i förlängningen viss del av problematiken kring hemmasittare, som lyfts i 
debatten, lösas. Detta då en andel av de barn som idag inte klarar av att gå till skolan 
har hamnat i denna situation till följd av att deras behov som särskilt begåvade elever 
inte har kunnat mötas. 
 
Vi yrkar därför att: 
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- Nacka kommun tar fram en handlingsplan för hur elever med särskild begåvning skall 
uppmärksammas, stödjas och stimuleras i Nackas skolor, samt hur denna verksamhet 
kan samordnas mellan skolor 
- Arbetet med särskilt begåvade elever utvärderas och mäts inom ramen för de 
regelbundna kvalitetsmätningarna av Nackas skolor. 
- Regelbundet återkommande kunskapsdagar för förkovran kring särbegåvning ordnas 
för Nackas skolpersonal 
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